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ACTA NÚM. 53 
 
 

Comissió de Transferència de Coneixements 
i de Projectes Estratègics: 
 
Francisco Javier Lafuente Sancho 
Jordi Carrabina Bordoll 
Anna Cros Alavedra 
Daniel Franco Puntes 
Joaquin Gairín Sallán 
Jordi Hernández Sánchez 
Amparo Huertas Bailén  
Virginia Luzón Fernández 
Iván Martínez Flores 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huerta 
Armand Sánchez Bonastre  
David Sánchez Solbes 
Maria Saña Seguí 
Alberto Teixidó Palazón 
José Tejada Fernández 
Maria Ángeles Vázquez Castro 
  

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 18 de febrer  
de 2019, es reuneixen, en sessió ordinària, a 
la sala de juntes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, Javier Lafuente 
Sancho, els membres de la Comissió de 
Transferència de Coneixements i de 
Projectes Estratègics assenyalats al marge. 

 
No hi assisteixen Alaitz Echeondo Guallar ni Xavier Verge Mestre. 
  
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Carme Nogués Sanmiquel, adjunta del vicerector d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de la Gestió de la Recerca, i 
Xavier Vallvé Sanchez, cap de l’Oficina de Valorització i Patents. 
 
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  
2. Informe dels vicerectors. 
3. Discussió de la proposta de modificació del text refós Normativa de la UAB en matèria 

d’investigació. 
4. Participació a l’empresa de base tecnològica Nanoligent. 
5. Altes i baixes LPS. 
6. Discussió del nou programa d’incorporació d’investigadors ERC. 
7. Afers de tràmit. 
8. Torn obert de paraules.  
 
   
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
   
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB aprova, 
per assentiment, l’acta de la Comissió del 21 de novembre de 2018. 
 
 
2. Informe dels vicerectors 
 
El president informa de diferents temes: (i) La reunió mantinguda el 16 de gener de 2019 amb la 
Generalitat (Secretari d’universitats, Director general de Recerca, Directora General 
d’Universitats i el Director general de Planificació)  per parlar de la universitat, en general, i del 
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finançament de la recerca, en particular, en la qual es va aprofitar per plantejar totes les 
problemàtiques a les quals la UAB ha de fer front, i on també es va demanar el finançament basal 
dels grups de recerca. (ii) El 31 de gener de 2019 es va reunir la comissió ad hoc per valorar les 
9 sol·licituds del personal d’administració i serveis que va sol·licitar el reconeixement d’activitats 
de recerca, procediment que es culminarà amb l’acord que prengui el 20 de febrer la Comissió 
d’Investigació. (iii) Informa de 13 sol·licituds presentades a la convocatòria ‘Prova de concepte’, 
les quals estan pendents de ser avaluades per la comissió externa; properament s’aportaran els 
resultats de les avaluacions. (iv) Es va presentar el Pacte Nacional per la Societat de la Innovació 
com a òrgan a través del qual es vehiculen totes les iniciatives de recerca i de transferència a 
Catalunya, en el qual la UAB vol aportar representants a tots els subgrups que es creïn. (v) L’11 
de febrer de 2019 es va signar un conveni de col·laboració en el marc del hub d’innovació B30 
entre Eurecat, el PRUAB i l’Associació B30. Properament es pretén l’adhesió d’institucions 
properes. (vi) S’està treballant en el procés d’integració de la Fundació Empresa i Ciència a la 
Fundació PRUAB per intentar portar-la a terme durant el mes de maig. (vii) S’ha nomenat 
Santiago Guerrero com a delegat de la rectora per al Campus de Sabadell com a òrgan d’enllaç 
amb les necessitats del campus de Sabadell i de l’Ajuntament de Sabadell. (viii) El proper 
Claustre tindrà per objecte l’anàlisi de la priorització de les accions del nou Pla estratègic. (ix) En 
relació amb els grups Tecnio, es vol traslladar a la Generalitat el malestar pel funcionament del 
sistema.   
 
El president dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, que tracta diferents 
qüestions: (i) En relació amb el Programa TSR, comenta que es veu la necessitat d’anar 
convocant periòdicament convocatòries per resoldre les diferents situacions que es deriven del 
manteniment dels TSR en els grups assignats. (ii) Comenta la reunió de tots els vicerectors de 
recerca de les universitats públiques catalanes amb el director general de Recerca, on es va 
tractar la problemàtica que va plantejar l’avaluació de les convocatòries SGR: si bé es considera 
positiu avaluar els grups, convé no vincular la puntuació amb el finançament que se’ls concedeix. 
També es va parlar de la poca transparència en el procediment de selecció dels ICREA, així com 
del finançament en el marc del Pacte Nacional per la Societat de la Informació. (iii) La publicació 
el passat 9 de febrer de 2019 del Reial decret llei 3/2019, de 8 de febrer, de mesures urgents en 
l’àmbit de la ciència, la tecnologia, la innovació i la universitat va modificar, entre d’altres, la DA 
54 de la llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic, en virtut del qual es 
permet la contractació menor en contractes de recerca inferiors a 50.000 € (IVA exclòs) en el 
marc d’un projecte de recerca. També es va modificar la DA 23 de la llei 14/2011, d’1 de juny, de 
la ciència, la tecnologia i la innovació, en virtut de la qual s’afavoreixen determinades 
contractacions indefinides quan hi ha partides pressupostàries creades per ajuts de caràcter 
finalista.   
   
 
3. Discussió de la proposta de modificació del text refós Normativa de la UAB en matèria 
d’investigació 
 
El president informa de la voluntat de modificar de manera global el text refós de la Normativa de 
la UAB en matèria d’investigació, motiu pel qual passa la paraula a Xavier Vallvé i a Carme 
Nogués, que exposen els conceptes més substancials de la reforma projectada. 
 
Xavier Vallvé presenta les propostes de modificació en matèria de creació d’empreses: 
(a) proposa la supressió de les start-up com a estructura d’explotació dels resultats de recerca, 
atès que en la pràctica ha resultat una estructura que els investigadors no han utilitzat; 
(b) proposa la possibilitat de crear empreses de base tecnològica basades en el coneixement 
per tal de permetre societats l’objecte de les quals sigui la mera prestació de serveis, amb la 
consegüent modificació de repartiment de beneficis: es passaria de les proporcions actuals (33% 
PDI, 15% grup de recerca, 30% fons comú, 12% fons manteniment patent, 10% departament), a 
les següents: 30% grup de recerca, 30% fons comú, 20% fons manteniment patent, 20% 
departament; (c) proposa la creació de la marca Spin-off UAB com a signe distintiu obligatori de 
les empreses que exploten resultats de recerca de la UAB.  
 
Carme Nogués presenta les propostes de modificació en matèria de serveis cientificotècnics:  (a) 
proposa una separació sistemàtica en la normativa dels serveis cientificotècnics respecte dels 
laboratoris de prestació de serveis en diferents capítols; (b) proposa la redacció d’un únic 
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reglament per a totes les unitats tecnològiques dels serveis cientificotècnics i, posteriorment, es 
desenvolupi un annex per unitat tecnològica; (c) proposa la modificació dels apartats 3r i 4t de 
l’article 51 relatiu al règim econòmic dels serveis cientificotècnics per adequar-lo a un sistema 
més sostenible; (d) proposa la modificació dels apartats 2n i 4t de l’article 53 relatiu a la garantia 
de qualitat dels serveis cientificotècnics per tal de suprimir aquelles circumstàncies que no es 
poden complir (apartat 2n) i d’adequar-lo a la gestió actual (apartat 4t) per part del director dels 
serveis cientificotècnics; (e) proposa l’adequació del règim econòmic dels laboratoris de prestació 
de serveis a la realitat, ja que hi ha activitat de PDI que es destina a aquests tipus de serveis. 
  
El president obre un debat i es valora com a principal qüestió el tema de la procedència o no 
d’admetre la creació d’empreses de base tecnològica basades en el coneixement. Es comenta 
que pot ser beneficiós apostar per un model intermedi en el qual es permeti la creació d’aquest 
tipus d’entitats, però que en el moment de la creació els promotors han de justificar-ne la idoneïtat 
i la necessitat de crear-la. Es valora si és procedent mantenir les start-up com a vehicle per 
facilitar l’atracció de capital risc per experiències empresarials dels estudiants, tot i que aquest 
caràcter excedeix de l’objecte de la present normativa, pensada per al PDI. Es valora la 
participació de tècnics de capítol I en els laboratoris de prestació de serveis, als quals no poden 
estar assignats de manera exclusiva ni tampoc fer-hi una dedicació superior a la pròpia d’un únic 
treballador. 
  
  
4. Participació a l’empresa de base tecnològica Nanoligent 
 
El president retira el punt de l’ordre del dia.  
 
 
5. Altes i baixes LPS 
 
El president dona la paraula a la doctora Nogués, que fa la següent proposició d’altes i baixes de 
laboratoris de prestació de serveis: d’una banda, es vol donar d’alta com a laboratori de prestació 
de serveis el LABORATORI D’ANÀLISI D’INDICADORS HORMONALS, D’ESTRÈS, BENESTAR 
I REPRODUCCIÓ ANIMAL (LAIHA), promogut pel doctor Manel López Béjar (annexos núm. 1 i 
2). D’altra banda, es volen suprimir els laboratoris de prestació de serveis següents:  
 
- SERVEI D’APLICACIONS EDUCATIVES (annex núm. 3). 
- SERVEI INFOACCESIBILITAT INFOACC-UAB (annex núm. 4). 
- GABINET GEOLÒGIC D’ANÀLISI TERRITORIAL I AMBIENTAL (annex núm. 5). 

  
Per tot això, a la vista de les consideracions anteriors, la Comissió de Transferència de 
Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB acorda, per assentiment, el següent:  
 
PRIMER.- Aprovar la creació del LABORATORI D’ANÀLISI D’INDICADORS HORMONALS, 
D’ESTRÈS, BENESTAR I REPRODUCCIÓ ANIMAL (LAIHA) com a laboratori de prestació 
de serveis, d’acord amb els annexos núm. 1 i 2. 
 
SEGON.- Aprovar la supressió del SERVEI D’APLICACIONS EDUCATIVES, del SERVEI 
INFOACCESSIBILITAT INFOACC-UAB, i del GABINET GEOLÒGICA D’ANÀLISI 
TERRITORIAL I AMBIENTAL com a laboratori de prestació de serveis.  
  
TERCER.- Encarregar el vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que porti a terme 
les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
6. Discussió del nou programa d’incorporació d’investigadors ERC.  
  
El president dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, el qual informa que fa 
dos anys la UAB va iniciar una política de captació i retenció de talent investigador, i com a acció 
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complementària es volen endegar mesures per incorporar de manera permanent investigadors 
que hagin aconseguit projectes del Consell Europeu de Recerca (ERC) (annex núm. 6), tenint 
en compte el document de mesures proposades per integrar investigadors guardonats amb algun 
ajut ERC (annex núm. 7).   
    
Per tot això, a la vista de les consideracions anteriors, la Comissió de Transferència de 
Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB acorda, per assentiment, el següent: 
  
PRIMER. Informar favorablement sobre el document de mesures proposades per a la 
integració d’investigadors guardonats amb algun tipus d’ajut ERC, adjunt com a annex 
núm.2.  
 
SEGON. Remetre aquest document a la Comissió de Personal Acadèmic per tal que 
exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar el vicerector de Recerca i de Transferència l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
 
QUART. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a terme 
les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
  
 
7. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha cap.  
 
 
8. Torn obert de paraules 
  
El doctor Carrabina intervé per preguntar si es disposa de dades numèriques sobre trams de 
transferència i sobre la possibilitat que la UAB assumeixi algun tipus de compromís en la 
contractació del personal del capítol VI com a contrapartida a la responsabilitat assumida per 
escrit pel part de l’investigador responsable de la contractació. El president contesta que no es 
disposa de les dades numèriques, i el vicerector de Recerca comenta que s’ha endegat un nou 
procés de contractació de personal de capítol VI, entre el qual hi ha la signatura del sol·licitant 
assumint una sèrie de compromisos, els quals tindran com a contrapartida l’assumpció d’altres 
compromisos per part de la universitat en cas que aquestes conseqüències no siguin imputables 
a un incompliment de l’investigador.  
  
A les 11.43 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari        Vist i plau 
         El president 
 


